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Abstract of thesis: 

 

 المعزولة من الاصابات المهبلية واختبار كفاءتها بالتمنيع C. albicansير مستضدات من خمائر تنقية وتحض

 اعخخلاص حى حُذ انًخضوجبث انُغبء ػُذ انخُبعهٍ انجهبص فٍ انًبُضبث داء نًشع انًغببتC. albicans  انبُضبء انًبُضبث خًبئش وحشخُض نؼضل انحبنُت انذساعت هذفج

  .الاديت داخم وانحقٍ انجهذ ححج انحقٍ وهٍ انحقٍ طشق يٍ بُىػٍُ ببنخًُُغ فؼبنُخهب وحقُُى انجغًُت انًُبػُت انًغخضذاث يٍ َىػٍُ

 الاول حششٍَ شهش  يٍ انضيُُت انفخشة فٍ ورنك قطُُت يغحبث وببعخخذاو, يهبهُت ببنخهبببث الاطببت اػشاع يٍ حؼبٍَ َغبء يٍ يشضُت ػُُت 75 ػضل انذساعت حضًُج        

 انًجهشٌ انخشخُض لإجشاء انًخخبش انً انؼُُبث َقهج رى ويٍ. انخبطت انُغبئُت وانؼُبداث انبظشة يحبفظت فٍ وانىلادة انطفم يغخشفً يٍ 2017 شببط شهش انً 2016

 ػهً اػخًبدا C. albicans خًبئش اَهب ػهً يُهب ػضنت رلارٍُ وشخظج كبَذَذا اكبس وانكشوو انغببشوَذ وعظ ػهً ًَج انؼُُبث يٍ واسبؼىٌ رلادوانكًُىحٍ.  وانًظهشٌ

 انًُبػُت انًغخضذاث يٍ ارٍُُ نخحضُش اعخخذيج جُُُب انًشخظت C. albicans خًبئش يٍ ارٍُُ يٍ واحذة, جُُُب ػضلاث رلاد شخظج. وانببَىكًُُبئٍ انًظهشٌ انخشخُض

 قُبط خلال يٍ انخهىَت انًُبػت يغخىي حقذَش وكزنك IgG انًُبػٍ انغهىبُىنٍُ حشكُض يغخىي قُبط خلال يٍ ورنك انًخخهطت انًُبػُت انكفبءة نخحذَذ CWFو WCF وهٍ

 ببسحفبع يخًزهت وخهىَت خهطُت يُبػت وححفُض حذ ػهً قبدساٌ انًغخضذٍَ كلا أٌ انُخبئج اوضحج.انغُطشة بًجبيُغ ويقبسَخهب انًًُؼت يجبيُغ يٍ كم فٍ IFN-γ و  IL-4حشاكُض

 بًجبيُغ يقبسَت انًًُؼت انًجبيُغ فٍ IFN-γ حشكُض يغخىي فٍ اَخفبضب انُخبئج اظهشث كزنك. انغُطشة يجبيُغ يغ يقبسَت IL-4 و  IgGانًُبػٍ انكهىبُىنٍُ حشاكُض فٍ يؼُىٌ

 .انغُطشة

 وفٍ,  انزبًَظ وغذة انطحبل َغُج فٍ انخًُُغ فٍ الاكفأ هى WCF انًغخضذ كبٌ حُذ فئشاٌ انًًُؼتخشَت ( فٍ انانظؼ وانغذة انطحبل) انهًفُت نلأػضبء انُغُجٍ انفحض َخبئجايب 

 .ديىٌ َضف وجىد انزبٍَ ببنًغخضذ  انًًُؼت انًجبيُغ فٍ انُغُجٍ انفحض َخبئج اظهشث  بًُُب. الاديت داخميٍ انحقٍ  اكفأ انجهذ ححج انحقٍ بطشَقت انًًُؼت انًجبيُغ

 

Purification and Preparation of Candida albicans Antigens Isolated From Vaginal Infections and Testing 

their Efficiency by Immunization 

The current study aimed to isolate and identify C. albicans and other Candida spp.  that cause vaginal candidiasis in married 

women and evaluate the efficiency for two antigens prepared from C. albicans  by immunization with two methods injections 

(subcutaneously and intradermaly). 

     The present work included isolation of 75 samples from married women suffering from vaginitis by using two cotton swaps 

during the period from October 2016, to February 2017, from the child and birth Hospital in Al-Basra province then samples 

transferred to identify by microscopic, phenotypical, and biochemical tests. Three isolates were identified genetically by 

molecular diagnosis. Two of these were identified as C. albicans, one of them used for immunization protocol.. Results clarified 

that the two antigens were able to induce and stimulate humoral immune response and cellular immune response by significant 

elevation in immunoglobulin G and IL-4. And decreasing in IFN-γ level. 

    In addition results of histological study of primary and secondary lymphoid tissue revealed that the two antigens were capable 

to stimulate immunological changes in spleen and thymus gland. 

     Spleen appeared with proliferative lymphocyte and more macrophages in WCF injected groups, while in addition to the 

immunological changes in CWF injected groups, a hemorrhage signs appeared in the tissue. 

     Thymus gland showed variable immunological changes against both antigens though the WCF injected groups clarified 

congested blood vessels, inflammatory lymphocytes, and most of thymocytes in (SC) injected group. Additionally hemorrhage in 

(Id) routes. Whereas CWF showed irregular medulla region , mild lymphocytes with amorphous materials in (SC) group. And 

more inflammatory response of neutrophils and macrophages in groups injected intradermaly. 

 


